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Protokół nr 1/2024 

posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  
Powiatu i Przestrzegania Prawa,  

które odbyło się w czwartek 23 maja 2024 r.  
w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie 

 
W posiedzeniu uczestniczyło 10 członków ww. komisji.  
Nieobecni radni Wojciech Zajler oraz Teodor Stępa. 
 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
W obradach uczestniczyły także: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik 
2. Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu Wioleta Jastrząbek. 
 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek otworzyła posiedzenie Komisji o godz. 9.30. Powitała 
zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności stwierdziła 
wymagane quorum.  
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  
Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Wybór zastępcy przewodniczącego Komisji. 

4. Zaopiniowanie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Śremskiego. 

5. Zaopiniowanie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Śremskiego. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia gminie Książ Wlkp. pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie desygnowania przedstawicieli Powiatu 
Śremskiego do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 
powiatu śremskiego na 2024 rok. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

 
Ad 2. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zgłosić uwagi do protokołu 
z 66 posiedzenia komisji? 
 
Przewodnicząca Komisji przeprowadziła głosowanie, w wyniku którego protokół nr 
66/2024 z dnia 25 kwietnia 2024 r. został przyjęty (10 głosów za). 
 
Ad 3.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego wyboru zastępcy przewodniczącego Komisji oraz poprosiła o propozycje 

kandydatów na zastępcę przewodniczącego. 
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Przewodnicząca Komisji powiedziała, że w poprzedniej kadencji pan Emil Majsner był 
zastępcą przewodniczącego zapytała czy wyraża zgodę, aby w tej również pełnił tę funkcję. 
 
Radny Emil Majsner nie wyraził zgody. 
 
Starosta Śremski Piotr Ruta zaproponował pana Marka Sikorskiego. 
 
Radny Marek Sikorski wyraził zgodę. 
Nie zgłoszono więcej propozycji. 
 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek poddała pod głosowanie kandydaturę Radnego 
Marka Sikorskiego na zastępcę przewodniczącego komisji. Jednogłośnie (10 głosów za) 
Radny Marek Sikorski został wybrany na zastępcę przewodniczącego komisji budżetu, 
rozwoju gospodarczego powiatu i przestrzegania prawa. 
 

Ad 4.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Śremskiego 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że uchwała o wyborze Skarbnika wraz 

z wnioskiem Starosty Śremskiego zostanie przedstawiona na sesji. Komisja opiniuje 

zasadność uchwały i zgodność z przepisami prawa. Nie opiniuje kandydatury, ponieważ 

jest to kompetencja całej Rady Powiatu. Jutro odbędzie się głosowanie nad powołaniem 

Skarbnika.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner zapytał, kto obecnie pełni funkcję skarbnika. 
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że funkcja skarbnika nie jest 
obsadzona, aktualnie zastępuje go główna księgowa i pełni jego obowiązki. 
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały w sprawie powołania 

Skarbnika Powiatu Śremskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 
Ad 5.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty 

Śremskiego. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik omówiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner zapytał jak aktualne wynagrodzenie Starosty ma się do 
wynagrodzenia poprzedniego starosty. 
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Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że aktualne wynagrodzenie 
Starosty jest takie samo. Dodała również, że dodatek za wieloletnią pracę zależy od jego 
stażu. W tym przypadku również wynosi on 20%.   
 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek podsumowała, że poprzedni jak i obecny Starosta 
mieli staż pracy powyżej dwudziestu lat i otrzymali maksymalny procent za wysługę. 
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknął dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za,) projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Starosty Śremskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  
 

Ad 6.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia gminie Książ Wlkp. 

Pomocy finansowej w formie dotacji celowej. 

 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu Wioleta Jastrząbek 
omówiła projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
 

Radny Emil Majsner powiedział, że wczesną wiosną poprzedniej kadencji została już 

podjęta decyzja o udzieleniu dotacji bibliotece w gminie Książ Wlkp., na kwotę około 15 

tysięcy złotych. Poprosił o wyjaśnienie tej sytuacji. 

 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu Wioleta Jastrząbek 

odpowiedziała, że pierwszy raz w tym roku zostaje udzielona dotacja dla gminy Książ Wlkp.  

 

Wicestarosta Zenon Jahns powiedział, że w ubiegłych latach pojawiała się kwota 15 

tysięcy złotych, ale nikt nie zakładał, że będzie to kwota stała. Wyjaśnił, że zadania 

biblioteki powiatowej spełnia Biblioteka Publiczna w Śremie i jest ona wspierana przez 

powiat. Natomiast jeśli chodzi o biblioteki w gminach, jest to inicjatywa zarządu, aby je 

wspierać finansowo. 

 

Radny Emil Majsner powiedział, że poprosi o przygotowanie informacji na sesję, kiedy 

przekazano 15 tysięcy złotych gminie Książ Wlkp. Dodał, że mija się to z tym, co 

powiedziała Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu, że dotowane 

są różne biblioteki, ponieważ dotowana jest tylko biblioteka w Książu Wielkopolskim. 

 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu Wioleta Jastrząbek 

odpowiedziała, że posiada dane od 2019 roku. Biblioteka w Śremie otrzymała dotacje w 

latach 2019 -2020 po 50 tysięcy złotych, w latach 2021-2022 po 60 tysięcy złotych, w 2023 

roku 70 tysięcy złotych natomiast w 2024 roku 90 tysięcy złotych. Jeśli chodzi o zadanie 

dodatkowe, które powiat śremski realizuje poprzez dotowanie bibliotek publicznych 

poszczególnych gmin poza gminą Śrem po raz pierwszy dokonano dotacji w 2020 roku, 

wtedy w kwocie 10 tysięcy złotych została dofinansowana gmina Dolsk (ona przekazała tą 

pomoc na realizację zadań biblioteki publicznej w Dolsku w kwocie 10 tysięcy złotych), w 
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2021 roku gmina Książ Wlkp. otrzymała 10 tysięcy złotych, w 2022 roku gmina Brodnica 

otrzymała 10 tysięcy złotych, w 2023 gmina Dolsk otrzymała 10 tysięcy złotych, w 2024 

roku kolejka się zamyka i wracamy ponownie do gminy Książ Wlkp. w kwocie 10 tysięcy. 

Dodała, że to informacja z planu budżetowego, gdzie wstępnie zaplanowana była kwota 15 

tysięcy zł, ale jest to decyzja Rady i Zarządu, w jakiej kwocie wspierana jest gmina. 

 

Radny Wojciech Świdurski powiedział, że to co powiedzieli Pan Wicestarosta oraz Pani 

Naczelnik jest faktem, ponieważ inicjatywa wyszła od obecnego Wicestarosty, który pełnił 

wówczas stanowisko Starosty, aby wspierać biblioteki również na terenach gmin, nie tylko 

na terenie Śremu. Dodał, że pomysł poparł zarząd i nie jest prawdą to, że tylko gmina Książ 

Wlkp. otrzymuje to wsparcie ponieważ, tak jak przedstawiła Pani naczelnik, otrzymują je też 

inne gminy co jest bardzo dobra inicjatywą. 

 

Przewodnicząca Ewa Lisek zapytała czy gmina Brodnica nigdy nie występowała o 

udzielenie dotacji? 

 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu Wioleta Jastrząbek 

odpowiedziała, że powiedziała już, że w 2022 roku gmina Brodnica otrzymała pomoc 

finansową na dotację na zakupy bieżące w kwocie 10 tysięcy. 

 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknął dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały w 
sprawie udzielenia gminie Książ Wlkp. Pomocy finansowej w formie dotacji celowej. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Ad 7.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 
dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie desygnowania przedstawicieli 
Powiatu Śremskiego do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. 

 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik przedstawiła projekt uchwały. Wyjaśniła, że na 

komisji opiniowana jest uchwała natomiast na sesji będzie podejmowana uchwała podczas 

której zostanie wskazany przedstawiciel i jego zastępca do reprezentowania Powiatu 

Śremskiego w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski.  

 
Starosta Piotr Ruta powiedział, że Powiat Śremski należy do Stowarzyszenia Gmin i 

Powiatów Wielkopolski oraz do Związku Powiatów Polskich (ZPP). Z tym, że ZPP w swoim 

statucie wskazuje jako delegata starostę dlatego nie ma konieczności podejmowania 

uchwały w tej sprawie. 

 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Emil Majsner zapytał, czy są wpłacane składki do takich stowarzyszeń. 

 

Starosta Piotr Ruta odpowiedział, że oczywiście każde z tych stowarzyszeń ma swoją 

składkę, prawdopodobnie na pierwszym spotkaniu po wyborze nowych rad stowarzyszenia 
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zajmą się aktualizacją tych składek, jeśli chodzi o obecne składki zostaną przygotowane 

materiały dotyczące ich kwoty, a jeśli chodzi o zyski są to szkolenia, wymiana doświadczeń 

z innymi samorządami. Jako przykład podał, że z jednego spotkania wrócił do Śremu z 

propozycją korzystania z aplikacji eSesją. Ona wówczas nie była tak popularna i nie 

wszyscy z niej korzystali. Nasz samorząd był jednym z pierwszych, który zdecydował się na 

nawiązanie tej współpracy. Obecnie zdecydowana większość samorządów w Polsce 

korzysta z tej aplikacji.  

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że informacja o wysokości składek 

wraz z wysokością składki do WOKISS zostanie przesłana Panu Radnemu e-mailem, w 

dniu dzisiejszym. Treść e-maila stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały w sprawie desygnowania 
przedstawicieli Powiatu Śremskiego do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
Ad 8.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 

rok. 

 

Starosta Piotr Ruta przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
budżetową na 2024 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Ad 9.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 

powiatu śremskiego na 2024 rok. 

 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią 

Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 2024 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu.  

 
Ad 10. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zabrać głos w tym punkcie 
porządku obrad?  
 
Radni nie zgłosili głosów i wniosków. 
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W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek 
zamknęła obrady Komisji o godz. 1011.  
  
Protokołowała  
Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 
 

Ewa Lisek 


